
Crna Gora, Srbija i BiH usvojili deklaraciju o zaštiti Lima

Predstavnici NVO iz Crne Gore, Srbije i BiH usvojili su danas u Bijelom Polju deklaraciju o
zaštiti Lima.
“Pozivajući se na deklaraciju koja je bila povod i potpora da se organizacije iz Crne Gore,
Srbije i BiH ujednine i svojim ukazom istaknu važnost poštovanja volje građana,
Međunarodnih i svjetskih priznatih deklaracija i ratifikovanih obaveza sve tri države u
region, donosimo deklaraciju o zaštiti rijeke Lim-a kao i njenih pritoka. Ovu deklaraciju koju
ratifikuju poznate i priznate organizacije uz načelno pozivanje na međunarodni okvir akta iz
Brazila Cutribi, rijeka Lim se tretira zaštićenom rijekom i tekućim rezervoarom čiste pijaće
vode, kako je to njeno izvorno značenje na Kaltskom jeziku,kazao je Amel Kurebegović,
predstavnik civilnog sektora iz Prijepolja kao i predstavnik koordinacionog tima za zaštitu
rijeke Lim.
Usvojena deklaracija će se dostaviti svim lokalnim samoupravama kroz koje prolazi rijeka
Lim iz ove tri države, Vladama, kao i svim međunarodnim institucijama, Evropskoj komisiji i
delegacijama EU u Beogradu, Podgorici i Sarajevu.
Povodom pokretanja novog postupka Ministarstva poljoprivrede i zaštite životne sredine
Srbije za dobijanje saglasnosti za izgradnju hidroelektrana Brodarevo 1i Brodarevo 2, Almer
Mekić, izvršni direktor Euromost-a je kazao da se nova studija ništa ne razlikuje od prošle.
“Jasno se vidi da je planirano da se grade hidroenergetski objekti HE Brodarevo 1 i
Brodarevo 2 u graničnom pojasu prema Crnoj Gori, što obavezuje na izradu studije uticaja
na životnu sredinu u prekograničnom kontekstu, što je u ovom slučaju izostalo, što proističe
najviši stepen izvjesnosti da akumulacija iz HE Brodarevo 1 zadire u teritoriju Crne Gore,
odnosno teritoriju opštine Bjelo Polje. Takođe zainteresovana javnost Crne Gore je u
potpunosti onemogućena u učestvovanju u ovom postupku, zbog čega insistiramo da
crnogorska strana zatraži, shodno ESPO konvenciji, od Ministarstva poljoprivrede i zaštite
životne sredine Srbije, da se jedna javna rasprava održi i u Bijelom Polju, da bi se građani
Bijelog Polja informisali koje su to posledice po njih”, istakao je Mekić.
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